
Ettepaneku esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

Madli Allsoo

Esiteks leian, et RMK võiks pooled metsad üldse 

rahule jätta ja tõsiselt kaaluda üldse selle 

majandamise vajalikkust.

RMK koostab kõrgendatud avaliku 

huviga ala metsades pikaajalist 

plaani koostöös kohaliku kogukonna 

ja omavalitsusega, et läbi arutada 

metsatööde vajalikkus, võimalikkus 

ja vajadusel kompromisslahendused

Madli Allsoo

Kuid, kui on tõestatud selle metsa majandamise 

vajalikkus, siis ainult PÜSIMETSANDUSE meetodil!

Püsimetsandus on termin, mida 

saame mõista väga erinevalt. Rääma 

raba Sauga aleviku ümbruse 

kõrgendatud avaliku huviga ala 

metsatööde plaani projekti oleme 

koostanud selliselt, et lageraiet on 

minimaalselt. Metsa uuendamiseks 

oleme plaaninud enamuses teha 

aegjärkset raiet, mis tähendab, et 

metsa hõrendatakse nii palju, et 

tekiks piisavalt valgus- ja toitaine 

tingimusi noore metsa kasvama 

hakkamiseks. Selline lähenemise viis 

tagab, et alal on olemas vanade 

puude rinne ning tulevikus tekib 

alale erivanuseline ja eripuuliigiline 

mets. Kõrgendatud avaliku huviga 

alale oleme planeerinud ka ühe 

väiksema lageraie, asukohas kuhu 

kaob RMK’l ligipääs seoses Tallinn-

Pärnu maantee laienduse ja 

kogujatee ehitusega. Antud alale 

istutame noored kased.

21. augustil 

toimunud 

koosolekul 

kõlanud 

ettepanekud

Rõõm oleks näha, kui praegune rabatee saaks 

multšikatte – lastega käijaid oleks rohkem, sest 

tee on praegu sopane.

RMK antud tee hooldust ei planeeri, 

oleme varasemalt arutanud kohaliku 

omavalitsusega antud tee 

kasutusõiguse üleandmist vallale, 

kes võtaks ka siis tee hoolduse üle. 

Praegusel hetkel konkreetseid 

plaane paigas ei ole.

Ettepanekud Rääma raba Sauga aleviku ümbruse metsatööde plaan koostamiseks



21. augustil 

toimunud 

koosolekul 

kõlanud 

ettepanekud

Leian, et mets vajab hooldust, siin-seal on 

mahalangenud puid, mõnel pool läbimatu tihnik, 

võiks olla korrastatum.

Antud kasvukoha eripära on see, et 

alal kasvab edukalt tihe alusmetsa 

(nii puud kui põõsad) rinne ning selle 

vastu ei aita ka hooldusraied. Selline 

alusmetsa rinne taastub peale raiet 

kiiresti. Mahalangenud puude osas 

oleme arvamusel, et see metsa 

sanitaarset seisundit ei mõjuta ning 

kui arvestada, et antud ala on ka 

ilma maha langenud puude 

eemaldamiseta keeruline läbida, siis 

pidasime mõistlikuks jätta maha 

langenud puud eemaldmata. Need 

puud aitavad ka antud metsades 

suurendada bioloogilsit 

mitmekesisust (putukad, seened 

jms). Metsa kasvutingimuste 

parandamiseks vajalikud 

hooldusraied oleme võtnud plaani.

21. augustil 

toimunud 

koosolekul 

kõlanud 

ettepanekud

Kuuse aiandi ja jahiklubi taga oli karjamaa – seal 

on nüüd võpsik, kus peaks midagi tegema, ilmselt 

ka suuri puid raiuma.

Vahetult Kuuse aiandi läheduses ei 

asu RMK haldusalas olevat metsa, 

seega aiandi lähiümbruse seisundi 

parandmine ei kuulu meie 

pädevusse. Kui vaadata RMK 

haldusalas olevat metsa, mis on 

kõige lähemal Kuuse aiandile, siis 

seal kasvab keskealine männi 

enamusega mets. Antud metsas ei 

ole metsa kasvutingimuste 

parandamiseks vajalik teha 

hooldusraiet.

21. augustil 

toimunud 

koosolekul 

kõlanud 

ettepanekud Lageraiet ei taha.

Võtame ettepaneku arvesse. Oleme 

planeerinud lageraie vaid alale, kuhu 

RMK'l kaob juurdepääs seoses 

Tallinn-Pärnu maantee laiendusega. 

Lageraie ala tuleb väike (0,3ha) ja 

jääb rajatavate teede vahelisele 

alale.  



21. augustil 

toimunud 

koosolekul 

kõlanud 

ettepanekud

Elamurajoonide ääres peaks jätma rohkem 

kasvama. Metsa keskel võib rohkem raiuda. 

Arvestame ettepanekuga. Oleme 

planeerinud elurajooni serva 

puhvertsooni, kus raiet ei tehta (k.a 

alusmets) ja ülejäänud metsaosas 

teostame raie aegjärksel meetodil 

ehk hõrendame ülepinnaliselt 

üksikult paiknevaid puid selliselt, et 

on tagatud noorte puude kasvama 

hakkamiseks piisavalt toitaine-ja 

valgustingimusi. Raietööde järel jääb 

alale kasvama ülepinnaliselt, 

hõredalt paiknevad vanad puud, 

kusjuures säilitame suuremad ja 

elujõulisemad puud ning seeläbi 

säilib ka vana metsa ilme. 

21. augustil 

toimunud 

koosolekul 

kõlanud 

ettepanekud RMK võiks teha Rääma rabasse vaatlustorni

RMK-l ei ole praegu plaanis rajada 

uusi külastuskorraldusobjekte.

21. augustil 

toimunud 

koosolekul 

kõlanud 

ettepanekud

Kodukaasikus ma pigem näen, et 30% raiutakse 

välja, mitte 30% jääb kasvama. Kindlasti ei tohiks 

raiuda üle poole hõredamaks. Ma näen Hirvepargi 

kõrval kaasikus samuti vajadust sanitarraie järele.

Arvestame ettepanekuga, et 

Hirvepargi elurajooni kõrval ei 

rajutaks metsa hõredamaks üle 

poole. Oleme planeerinud elurajooni 

serva puhvertsooni, kus raiet ei 

tehta (k.a alusmets) ja ülejäänud 

metsaosas teostame raie aegjärksel 

meetodil ehk hõrendame 

ülepinnaliselt üksikult paiknevaid 

puid selliselt, et on tagatud noorte 

puude kasvama hakkamiseks 

piisavalt toitaine-ja valgustingimusi. 

Raietööde järel jääb alale kasvama 

ülepinnaliselt, hõredalt paiknevad 

vanad puud, kusjuures säilitame 

suuremad ja elujõulisemad puud 

ning seeläbi säilib ka vana metsa 

ilme. 

21. augustil 

toimunud 

koosolekul 

kõlanud 

ettepanekud

Kohalikud on nõus, et pigem tuleks oksad jätta 

traktori alla.

Raiejäätmed koondame 

kokkuveoteele.



21. augustil 

toimunud 

koosolekul 

kõlanud 

ettepanekud

Kokkuvõttes on kohalike soov, et raiutakse 

võimalikult vähe ja liikumisvõimalus läheks 

paremaks ning metsatööde plaan oleks oma 

kirjelduselt täpne, mitte üldsõnaline või 

umbkaudne.

Raieid planeerides oleme võtnud 

eesmärgiks hoida metsa vanade 

puude rindega, samas alustades 

metsa uuendmist ja vältides kogu 

alal järsku muutust. Lageraie oleme 

planeerinud vaid ligipääsuta jäävale 

alale. Metsatööde plaani oleme 

koostanud võimalikult täpse, 

täiendavate küsimuste korral palun 

sellest julgelt teada anda. Kahjuks 

liikumisvõimaluste parendamist 

praegusel hetkel plaanis ei ole. 

Tõenäoliselt tulevikus võtab 

paremate liikumisvõimaluste 

loomise ette kohalik omavalitsus.

Sauga 

Vallavalitsus/Signe 

Rõngas

Kehtiva Sauga valla üldplaneeringu kohaselt 

kattub KAH-ala keskkonnaseisundi kaitseks 

määratud metsa maa-alaga (kattuvust illustreeriv 

kaart lisatud kirjale). Üldplaneering on leitav valla 

kodulehelt. Vastavalt eelnimetatud 

üldplaneeringule on keskkonnaseisundi kaitseks 

määratud metsa maa-ala Rääma raba loodeosas 

eesmärgiga, et säiliks kõrghaljastus, mis kaitseks 

Sauga aleviku elamumaid turbatööstuse 

põhjustatud häiringute eest. Keskkonnaseisundi 

kaitseks määratud metsa maa-alal ei tohi lageraie 

korral langi suurus ületada 2 ha.

Täname informatsiooni edastamise 

eest, arvestame kehtivate 

piirangutega.

Sauga 

Vallavalitsus/Signe 

Rõngas

Metsatööde planeerimisel on vajalik arvestada 

Pärnu Linnavalitsuse ja Tori Vallavalitsuse poolt 

koostatud Rääma raba puhkeala välja arendamise 

kontseptsiooniga (lisatud kirjale), kuna 

Sauga/Hirvela värav rajale asub KAH-alal ja rada 

läbib metsatööde kirjelduse kohaselt küpset ja 

keskealist metsa. Raja ümbruses on oluline 

säilitada puhke- ja virgestusotstarbele vastava 

ilmega mets, st mitte teostada lageraiet.

Täname informatsiooni eest. 

Selgitame, et RMK haldusalase 

olevasse riigimetsa raja 

planeerimine ei tähenda 

uuendusraiete ära jäämist. Kui 

olemasolev rada jääb kõrgendatud 

avaliku huviga alale, siis metsatööde 

teostamiseks räägime läbi nii 

kohaliku kogukonna kui 

omavalitusega (nii nagu praeguses 

protsessis). Rääma raba Sauga 

aleviku ümbuse kõrgendatud avaliku 

huviga alal olemasoleva raja 

lähedusse ei ole me planeerinud 

lageraiet.



Sauga 

Vallavalitsus/Signe 

Rõngas

Seoses riigitee nr 4 Tallinn ‒ Pärnu ‒ Ikla km 

122,6-125,2 Sauga – Pärnu 2+2 teelõigu ehitusega 

kaob tulevikus ligipääs 0,3 hektari suurusele 

metsamaale, mis jääb rajatavate sõiduteede 

vahele. Antud ala ei ole otseselt kohaliku 

kogukonna poolt kasutuses, mistõttu on mõistlik 

valida majandamisviis vastavalt metsa 

küpsusastmele ning arvestades, et see ei kujutaks 

hilisemalt ohtu teedel liiklejatele.

Täname arvamuse eest. 

Planeerisime antud alal teostada 

lageraie, jättes  säilikpuudeks 

minimaalselt 6 puud ning uuendades 

ala kasega istutamise teel. Kasega 

uuendamine tagab antud alal 

parema sanitaarseseisundiga metsa, 

sellisel teede vahelisel ja ligipääsuta 

alal. 

Roheline 

Pärnumaa MTÜ/ 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ

Üldplaneeringu kaitsemets, raied peavad olema 

välistatud.

Lähtume üldplaneeringuga 

kehtestatud piirangutest, 

kaitsemetsale on kehtestatud 2 ha 

lageraie piirang.

Roheline 

Pärnumaa MTÜ/ 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ

KAH-ala piirid ei ole pandud õigesti. Miks teised 

eraldised (küsimärkidega) ei ole puhkemets? 

Tähtis on kaitsta ka need eraldised, rabaservad.

Kõrgendatud avaliku huviga ala piirid 

oleme läbi arutanud kohaliku 

omavalitsusega ning kõrgendatud 

avaliku huviga alaks oleme 

määranud tihedamas rekreatiivses 

kasutususes oleva ala. Vajadusel 

toimub täiendav kõrgendatud 

avaliku huviga ala piiride arutelu 

koos kohaliku omavalitsusega.

Roheline 

Pärnumaa MTÜ/ 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ

Natura elupaik 7120. Kas Natura elupaikade 

inventuur on kogu alal tehtud? 

Natura elupaikade inventuuriga 

tegeleb Keskkonnaamet, RMK 

täiendavaid inventuure ei tee.

Roheline 

Pärnumaa MTÜ/ 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ kas kogu alal on loomastiku inventuur tehtud?

RMK ei korralda täiendavaid  

inventuure. Lähtume 

olemasolevatest inventuuridest.

Roheline 

Pärnumaa MTÜ/ 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ

seened/samblikud puuduvad. Kas inventuur on 

tehtud?

RMK ei korralda täiendavaid  

inventuure. Lähtume 

olemasolevatest inventuuridest.

Roheline 

Pärnumaa MTÜ/ 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ Kas taimestiku inventuur on tehtud?

RMK ei korralda täiendavaid  

inventuure. Lähtume 

olemasolevatest inventuuridest.

Roheline 

Pärnumaa MTÜ/ 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ Kas VEP inventuur on tehtud?

Vääriselupaikade inventuuri teevad 

RMK metsakorraldajad jooksvalt ja 

pidevalt.

Roheline 

Pärnumaa MTÜ/ 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ

KAH-ala on Räämaraba rabaserv, metsaserv, see 

on raba kaitsebarjäär. Et kaitsta raba, peab olema 

ka rabaserv kaitstud, see ala on osa 

ökosüsteemist. 

RMK teostab antud alal raieid 

lähtuvalt kehtivatest 

seadusandlustest ja piirangutest, mis 

tagavad metsa säilimise ja 

kaitsebarjääri säilimise ka rabale.



Roheline 

Pärnumaa MTÜ/ 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ

Keskkonnaagentuur: Natura metsaelupaikade 

esinemisalad. Seega Natura metsaelupaik on 

suure tõenäosusega olemas, see küsimus tuleb 

kindlaks teha.

Natura elupaikade inventuuriga 

tegeleb Keskkonnaamet, RMK 

täiendavaid inventuure ei tee.

Roheline 

Pärnumaa MTÜ/ 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ

Raieid ei saa ega tohi enne aladel kavandada, kui 

ei ole teada raiete mõju tagajärgi konkreetse 

raieala loodusväärtustele, ökosüsteemi 

teenustele. 

RMK käsitleb kogu riigimetsa 

elukeskkonnana ja planeerib ning 

viib vajalikke töid läbi, pidades 

silmas metsaseaduse mõtet - metsa 

majandamine peab tagama elustiku 

mitmekesisuse, metsa tootlikkuse, 

uuenemisvõime ja elujõulisuse ning 

ökoloogilisi, majanduslikke, 

sotsiaalseid ja kultuurilisi vajadusi 

rahuldava mitmekülgse 

metsakasutuse võimaluse ning 

seeläbi tagab väärtuste säilimise 

kogu riigimetsa maa-alal.

Roheline 

Pärnumaa MTÜ/ 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ

Metsa tuleb majandada metsa kaitstes, milleks 

Metsaseadus ka võimaluse annab. KAH-aladel 

tuleb tagada kohalike kogukondade huvid ja 

metsad säilitada. Vaid vajadusel teostada 

elamutega piirnevates puistutes püsimetsanduse 

raames valikraiet ning hoiduda teistest 

raieliikidest ülemäärase kahju tõttu, mida need 

metsaökosüsteemile tekitavad.

Raiealad ja raieviisid planeeritakse 

selliselt, et tehtud metsatööd loovad 

ühelt poolt eeldused piisavate valgus 

ja toitainete olemasoluks uute 

puude väljakasvatamiseks ja teisalt 

on raiutav ala olemasolevasse 

maastikupilti sobitatud ning alal 

säilitatud võimalikult palju 

väärtuslikke puid. Kusjuures 

metsatööde plaani koostades oleme 

enamus raieid planeerinud aegjärkse 

ja ka harvendsuraiena, mis tähendab 

et säilib vanade puude rinne  ja 

kujuneb mitme vanuseline ja 

eripuuliigiline mets. RMK-l on 

seadusjärgne kohustus tegeleda 

metsa järjepideva majandamise ja 

uuendamisega. Kuna tegu on 

kõrgendatud avaliku huviga alaga, 

siis lähenetakse metsa 

majandamisele neil aladel tundlikult, 

vastavuses kohaliku kogukonna ja 

elanike ootustega ning 

metsaseaduse nõuetega.



Roheline 

Pärnumaa MTÜ/ 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ

Käesolevaga ei ole me nõus RMK kavandatavate 

sobimatute raietega Rääma raba Sauga aleviku 

KAH-aladel.

Täname arvamuse avaldamise eest. 

Ettepanekute esitamise ajal ei olnud 

metsatööde raieplaan koostatud, 

arutasime metsatööde üle kohaliku 

kogukonna- ja omavalitsusega. 

Metsatööde plaani koostasime peale 

avalikku arutelu ja ettepanekute 

esitamise perioodi.


